

UNIVERSITI SAINS MALAYSIA

Peperiksaan Semester Pertama
Sidang Akademik 2003/2004

September/Oktober 2003

HMT 321 – Semantik Bahasa Malaysia

Masa : 3 jam

Sila pastikan bahawa kertas peperiksaan ini mengandungi **TUJUH** muka surat yang bercetak sebelum anda memulakan peperiksaan ini.

Jawab EMPAT soalan. Setiap soalan akan diberi pemberatan yang sama [25 markah]. Soalan 1, 2 dan 3 adalah berkaitan dengan **Keratan Akhbar A**.

1. Jawab [a] DAN [b].

[a] Yang berikut ini ialah **statistik** bagi **Keratan Akhbar A** hasil daripada perisian Wordsmith. Terangkan **SEPULUH perkara** yang kamu dapat daripada analisis ini.

[15 markah]

[b] Katakanlah keratan yang tersebut itu ialah hasil pengumpulan seorang. Pada pendapat kamu, apakah **kebaikan** yang akan dicapai jika analisis dibuat dari hasil pengumpulan lima orang yang disatukan.

[10 markah]

<u>Statistik bagi Keratan Akhbar A:</u>			
N	1	N	1
Text File	UM10081.TXT	1-letter words	2
Bytes	2,588	2-letter words	11
Tokens	375	3-letter words	38
Types	227	4-letter words	80
Type/Token Ratio	60.53	5-letter words	60
Standardised Type/Token		6-letter words	58
Ave. Word Length	5.73	7-letter words	47
Sentences	2	8-letter words	39
Sent.length	153.00	9-letter words	16
sd. Sent. Length	55.15	10-letter words	12
Paragraphs	1	11-letter words	9
Para. Length	375.00	12-letter words	2
sd. Para. length		13-letter words	1
Headings	0	14(+)-letter words	0
Heading length			
sd. Heading length			

Keratan Akhbar A (2 halaman):

KUALA LUMPUR 9 Ogos - Vince atau nama penuhnya Vincent Chong Ying-Cern, 24, seperti yang diduga, muncul juara Akademi Fantasia malam ini.

Vince yang menyanyikan lagu *Pernah* dendangan asal oleh Ferhad dan lagu baru *Tak Ingin Kehilanganmu*, memberikan persembahan mantap sewaktu konsert kemuncak Akademi Fantasia yang berlangsung di Dewan Wawasan, Menara PGRM di sini.

Keputusan dibuat sepenuhnya oleh penonton rancangan itu yang disiarkan secara langsung menerusi saluran *Astro Ria*, menerusi sistem pesanan ringkas (SMS).

Antara lima peserta akhir Akademi Fantasia, Vince sering mendapat kedudukan selesa setiap minggu sejak lapan minggu lepas, berbanding Khai, Azizi, Nija dan Liza yang turut berjaya ke peringkat akhir.

Kemenangan tersebut membolehkan anak muda dari Kuala Lumpur itu membawa pulang piala, sebuah Suzuki Vitara yang bernilai RM142,000 dan wang tunai sebanyak RM10,000.

Tempat kedua pula dimenangi oleh Khai atau nama penuhnya Mohammad Khairul Nizam Mohammad Wahid, 24, yang menerima piala, wang tunai RM7,000, set teater rumah bernilai RM5,000 dan penginapan di Sutera Beach Resort bernilai RM10,000.

Khai mendendangkan lagu *Seberapa Pantas* dan *Dambaan Pilu*.

Azizi atau nama penuhnya Ahmad Azizi Mohamed, 27, meraih tempat ketiga dengan lagu *Piramid Cinta* dan *Habis Sudah Umpanku*. Dia menerima hadiah berupa piala, wang tunai RM3,000 dan penginapan di Sutera Beach Resort bernilai RM10,000.

Kelima-lima pelajar tersebut dilihat mempunyai karisma tersendiri hasil daripada asuhan para guru profesional selama mereka berada di Akademi Fantasia.

Sementara itu Nija yang membawa lagu *Selagi Ada Cinta* dan *Kenangan Pahit* manakala Liza (*Pintaku Yang Terakhir* dan *Jangan Pura-Pura*), masing-masing juga mempunyai kelebihan tersendiri.

...Keratan Akhbar A/-

...4/-

Akademi Fantasia yang dimulakan sejak 7 Jun lalu adalah sebuah program hiburan yang diambil konsepnya daripada satu program hiburan di Mexico.

Setiap minggu seorang pelajar disingkirkan iaitu setelah mmeperoleh undi terendah pada konsert mingguan yang diacarakan oleh Aznil Nawawi.

Hanya lima orang pelajar sahaja yang dipilih untuk peringkat akhir. Antara pelajar yang telah tersingkir ialah Sahri, Nana, Rosma, Burn, Atie, Adi dan Azza.

Program Akademi Fantasia yang mencetuskan fenomena baru dan sering membuat penonton mengalirkan air mata setiap minggu itu bertujuan untuk mencungkil bakat-bakat baru dalam bidang seni.

Malah, program yang mendapat *rating* tinggi di saluran *Astro Ria* itu juga pertama kali memberi kuasa penuh kepada penonton untuk memilih pemenang berdasarkan penilaian sendiri, tanpa ada juri profesional

- [a] Pilih 10 (sepuluh) **aktiviti / lakuan** daripada senarai yang tersebut dan masukkan ke dalam carta dua-lajur seperti yang berikut:

(A) Pelaku	(B) Aktiviti/ lakuan

[15 markah]

...**Senarai Kata/-**

...**6/-**

[HMT 32

- 6 -

- [a] Pilih SEPULUH **aktiviti / lakuan** daripada senarai yang tersebut dan masukkan ke dalam carta dua-lajur seperti yang berikut:

(A) Pelaku	(B) Aktiviti/lakuan

[15 markah]

- [b] Lengkapkan lajur A berdasarkan senarai dan data yang terdapat dalam **Keratan Akhbar A** tadi.

[10 markah]

3. Tambah DUA lagi lajur kepada carta anda untuk Soalan 2 sehingga menjadi seperti yang berikut:

(A) Pelaku	(B) Aktiviti/lakuan	(C) ke atas apa / siapa	(D) Siapa / apa bergerak

(Anda boleh salin semula jawapan Soalan 2 untuk menjawab Soalan 3 ATAU anda boleh tambah sahaja lajur-lajur yang berkenaan kepada jawapan anda bagi Soalan 2). Kemudian jawab [a] DAN [b].

- [a] Lengkapkan lajur (C) dan (D).

[15 markah]

- [b] Bagaimanakah kamu menguji sama ada sesuatu itu bergerak atau statik?

[10 markah]

4. Beri DUA contoh bagi setiap hubungan logik yang berikut. Contoh-contoh anda perlu dalam bentuk proposisi-proposisi yang bermakna yang kemudiannya boleh digantikan dengan pembolehubah ***p*** dan / atau ***q***.

[a] konjungsi [6 markah]

[b] disjungsi [6 markah]

[c] implikasi [6 markah]

[d] implikasi dua hala. [7 markah]

- ooo O ooo -